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Město Kyjov 
Komise sociální a zdravotní 

 

Zápis z jednání č. 6 / 2019 
 

Datum konání:  22. října 2019 

Místo konání:  Městský úřad Kyjov, malá jednací místnost 

Přítomni:   (viz prezenční listina) 

                                    prim. MUDr. Soňa Koenigová, Ing. Marie Gustyová, MUDr. Jan Felsinger, 

MUDr. Luděk Šimeček, Ing. Vladimír Měchura, Zdeněk Zálešák,                 

MUDr. Jaroslav Kliment,  Karla Zbořilová,   MUDr. Alena Černeková,                                                

PhDr. Jana Trnečková, MBA, LL. M, Mgr. Hana Čamlíková,  

Omluveni:  Hana Vrtková, MUDr. Ludmila Cvrkalová, Zdenka Měsíčková 

Neomluveni:  

Hosté:   Bc. Jana Novotná 

Zapisovatel(ka):  Mgr. Jaroslav Řihánek, MBA 

Ověřovatel(ka):        Ing. Vladimír Měchura, Mgr. Hana Čamlíková 

Čas jednání:   15:00 – 17:00 hod. 

Program jednání:  

 

1. Projednání žádostí o dotace 

2. Projednání žádostí o byt zvláštního určení DPS Kyjov 

3. Informace o reformě psychiatrické péče 

4. Sociální bydlení 

5. Informace o realizaci záměru – sociální podnikání 

6. Různé 

 

 

Průběh jednání:   

Projednání a odsouhlasení programu jednání. 

Hlasováno: 11-0-0 

 

Navržení a odsouhlasení ověřovatelů zápisu z jednání. Navrženi Ing. Vladimír Měchura                                 

a Mgr. Hana Čamlíková 

Hlasováno: 11-0-0 
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1. Sociální a zdravotní komise projednala žádost o individuální dotaci z rozpočtu města 

Kyjova, o kterou požádal Krok Kyjov, z.ú.. Dotace je požadována pro službu Sociálně 

aktivizační služby pro rodiny s dětmi ve výši 50.000 Kč.  

Sociální a zdravotní komise po projednání žádosti navrhla podpořit tuto žádost ve výši 

20.000 Kč. 

 

Hlasováno: 10-1-0 

 

Druhou žádost o individuální dotaci z rozpočtu města Kyjova, o kterou požádala 

společnost Centrum pro dětský sluch Tamtam, o.p.s., na náklady spojené s poskytováním 

péče rodinám s dětmi se sluchovým postižením.  

Sociální a zdravotní komise navrhla tuto žádost finančně nepodpořit.  

 

Hlasováno: 10-0-1 

 

2. Dalším bodem jednání bylo projednat žádosti o byt zvláštního určení Domu 

s pečovatelskou službou v Kyjově. Sociální a zdravotní komise projednala žádost                          

(z důvodu ochrany osobních údajů nebudou tyty informace zveřejněny na webových 

stránkách města Kyjova). 

Sociální a zdravotní komise doporučuje všechny žádosti zařadit do užšího seznamu 

žadatelů o byt zvláštního určení. 

 

           Hlasováno: 11-0-0 

 

3. Dalším bodem jednání bylo informování odboru sociálních věcí o vývoji reformy 

psychiatrické péče a její dopady na pacienty v ORP Kyjov. Na základě jednání, které se 

konalo za účasti pracovníků JMK, MZ, zástupců PS nemocnic a zástupců ORP v rámci 

JMK, byl představen další model péče o psychiatrické pacienty.  

 

V okrese Hodonín prozatím nevzniklo CDZ. Na základě rozhodnutí MZ budou PS 

nemocnice propouštět pacienty do komunitní péče po šesti měsících hospitalizace.  Tito 

pacienti budou primárně navázáni na psychiatrické terénní týmy, které působí v ORP 

Hodonín a Veselí nad Moravou. Dle sdělení pracovníků MZ byli na jednání přizváni  

i zástupci organizace Fénix, kteří se však nedostavili.  

 

Na základě dohody s MZ a dotčenými PS nemocnicemi, v případě plánovaného propuštění 

pacientů, budou nemocnice primárně informovat o záměru propuštění ORP Kyjov, který 

prostřednictvím sociálních pracovníků úřadu vyjedná návaznou péči v komunitním 

(domácím) prostředí. 

 

Dotaz na ředitele Fénixu MUDr. Jaroslava Klimenta, zda jimi poskytovaná sociální služba 

Sociální rehabilitace bude schopna ORP Kyjov v tomto být nápomocna. MUDr. Kliment 

sdělil, že budou plnit všechny úkoly spojené s plánovaným propuštěním psychiatrických 

pacientů v rámci ORP Kyjov. Pokud tedy obdržíme informaci o pacientovi, který má být 

propuštěn, máme kontaktovat přímo MUDr. Klimenta a on vše další zajistí.  
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Dále se MUDr. Kliment vyjádřil ke vzniku CDZ v Kyjově i k realizaci psychiatrické 

reformy (předloženo MUDr. Klimentem): 

 

1. Reforma psychiatrické péče má stále podporu ministerstva zdravotnictví a je považována 

a prioritní. 

2. Vznikla silná kritika na současném nastavení CDZ coby smíšené zdravotní a sociální 

služby, a to z důvodu laxní spolupráce MPSV a nejistotě následného financování sociální 

složky CDZ. 

3. CDZ zůstávají nadále důležitou komponentou reformy (ministru zdravotnictví se 

podařilo vytvořit memorandum o spolupráci na realizaci Strategie reformy psychiatrické 

péče a zajištění dlouhodobé udržitelnosti financování psychiatrické péče se zdravotními 

pojišťovnami a Psychiatrickou společností ČLS JEP). 

4. Pro CDZ byla vytvořena speciální odbornost (350) a byly rozšířeny kódy pro jednotlivé 

odbornosti poskytující zdravotně psychiatrickou péči v rámci CDZ.)  

5. K primárně vzniklým politickým CDZ, se rozšířila kapacita v II.kole dotačního řízení 

MZd. od dalších 12 CDZ, která jsou považována za testační, realizováno bylo zatím ale jen 

9. 

6. Problém zůstává personální vybavení CDZ, chybí odborníci, s tím souvisí neochota ze 

stran psychiatrických lůžkových zařízení spolupracovat a snižovat lůžkovou kapacitu a tím 

uvolnit personální reservy. 

7. Zatím chybí vyhodnocení prvních 3 CDZ, která už fungují po dotační podpoře 

evropských fondů. 

8. Vytváří se opozice na úrovni některých krajů (obavy z nejistoty dalšího fungování a 

udržitelnosti CDZ). 

9. SPC Fénix se opětovně přihlásilo do výběrového řízení CDZ II/II., bylo přijato, protože 

splnilo všechna nutná kritéria. 

10. Nevyřešená zůstává sociální komponenta, chybí zákon o sociálních službách, z MPSV 

zaznívá, že by měl být do konce roku paragrafován. 

 

 

4. Sociální a zdravotní komise byla informována o vývoji rekonstrukce budovy Riegrova pro 

sociální bydlení. V příštím roce by se měla zahájit rekonstrukce. Dále byli členové komise 

informování o potřebnosti nejen sociálního, ale i standardního bydlení. Město bude i nadále 

hledat možnosti a dotační výzvy pro tento účel vyhlášené.  

 

5. Sociální a zdravotní komise byla dále informována o připravované realizaci sociálního 

podnikání v Kyjově. Podařilo se oslovit realizátora sociálního podniku, který je ochoten 

rozšířit své aktivity i do Kyjova. Je předjednán prostor pro realizaci a nyní v rámci 

komunitního plánování hledáme vhodné pracovníky do tohoto podniku.  Zaměstnávat lze 

pouze osoby s invalidním důchodem.  

 

6. Pozvánka na akci „Děti v pasti sociálních sítí“, kterou pořádá OSV města Kyjova ve 

spolupráci se zástupci Policie České republiky (oddělení tisku a prevence) + úspěšného 

Youtubera a Národního úřadu pro kybernetickou a informační bezpečnost (oddělení 

vzdělávání), organizuje pro pedagogy, rodiče, žáky „vzdělávání a osvětu“                                            

v KYBERoblasti. 

KDY: čtvrtek 28. 11. 2019 od 17:00 hodin 

KDE: divadelní sál Domu kultury Kyjov. 
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Návrhy a doporučení Radě města Kyjova: 

 

1. Sociální a zdravotní komise projednala žádost Kroku Kyjov, z. ú. o poskytnutí individuální 

dotace z rozpočtu města Kyjova.  

Sociální a zdravotní komise doporučuje RM, aby podpořila žádost Kroku z.u.,                                

o individuální dotaci částkou 20.000 Kč.  

 

Hlasováno: 10-1-0 

 

7. Sociální a zdravotní komise projednala žádost společnosti Centrum pro dětský sluch 

Tamtam, o.p.s. o poskytnutí individuální dotace z rozpočtu města Kyjova.  

Sociální a zdravotní komise nedoporučuje RM tuto žádost finančně podpořit. 

  

Hlasováno: 10-0-1 

 

 

 

 

Úkoly pro členy komise:  

 

Bez úkolů pro členy komise. 

 

 

 

 

Zapsal:  Mgr. Jaroslav Řihánek, MBA 

 

 

 

 

Ověřil:  Ing. Vladimír Měchura a Mgr. Hana Čamlíková 


